
From: Andres Unn  
Sent: Monday, June 10, 2024 12:28 PM 
To: 'aivar.viidik@gmail.com' <aivar.viidik@gmail.com> 
Cc: Kermo Vinnikov <Kermo.Vinnikov@transpordiamet.ee>; Rando Sirak 
<Rando.Sirak@transpordiamet.ee> 
Subject: FW: Hiiumaa tuletornid 
 
Austatud Aivar Viidik 
 
Transpordiameti hinnangul on Kõrgessaare osavalla esindajatega toimunud väga produktiivne ja 
sisuline koostöö, mille raames on kolmes tornis toimunud või toimumas olulised ehitustööd 
tuletornide tehniliste seisundite parandamiseks. Tehtavad tööd on tegevuskava põhiselt kokku 
lepitud ning tegevuskavade üle vaatamine toimub tavapäraselt kaks korda aastas, vajaduse 
ilmnemisel sagedamini. 
 
Transpordiamet on Hiiumaa tuletornide opereerimisega rahul ning osapoolte kohustused on kenasti 
olnud täidetud. 
Lepinguliste tegevuste eest on siiski vastutav vald, sh ka raha kasutuste eest. 
 
 
Lugupidamisega 
 
Andres Unn 
Tugiteenuste teenistus 
Haldusosakonna haldur (tuletornid) 
Mob: +372 5847 0611 
andres.unn@transpordiamet.ee  
www.transpordiamet.ee 
Transpordiamet 
Teelise 4 / 10916 Tallinn  
 

 
 
 
 
 
 
 
From: Aivar Viidik <aivar.viidik@gmail.com>  
Sent: Thursday, June 6, 2024 11:01 AM 
To: Rando Sirak <Rando.Sirak@transpordiamet.ee>; Andry Rütkinen 
<andry.rytkinen@riigilaevastik.ee> 
Subject: Fwd: Hiiumaa tuletornid 
 
Tere!   
Sain Peeter Välingult tagasiside, et selle teemaga olete teie kõige rohkem seotud.  
Seetõttu saadan materjalid teile ja soovin teiepoolset tagasisidet. 
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Tänan!  
Aivar 
 
 

Begin forwarded message: 
 
From: Aivar Viidik <aivar.viidik@gmail.com> 
Subject: Hiiumaa tuletornid 
Date: 6. June 2024 at 10:41:19 EEST 
To: peeter.valing@transpordiamet.ee 
 
Tere!  
Seoses probleemidega Hiiumaa, eelkõige Kõpu tuletornis, esitasin vallavanema arupärimise.  
Saadan teile kui valdkonna riigipoolsele juhile nii arupärimise kui vallavanema vastuse sellele.  
Ühtlasi palun teie kommentaari kogu teemale. Kui võimalik, siis selle nädala sees v järgmise nädala 
alguses. 
Tänan!  
Aivar Viidik 
Hiiumaa vallavolikogu liige 
564144 
 
 
 
 

Tere!  
Vastavalt Hiiumaa vallavolikogu töökorra §-le 18 esitan arupärimise Hiiumaa vallavanemale. Soovin 
sellele nii kirjalikku vastust kui ka teema arutamist juunikuu volikogu istungil. 
Tänan! 
Aivar Viidik 
 
Arupärimise sisu: 
2007. aastal sõlmisid toonane Veeteede amet ja toonane Kõrgessaare vald lepingu, millega anti kolm 
Hiiumaa tuletorni vallale tasuta kasutada. Lepingud on lisatud ka arupärimisele. 
Nii Tahkuna, Ristna kui Kõpu tuletorni lepingus on sees punkt 4.3.9, mille sisu on järgmine: "Kasutaja 
kohustub esitama Kasutusse andjale iga aasta 30.novembriks andmed Vara kasutusest saadud tulu 
suuruse ning selle kasutamise kohta jooksval aastal ning järgmise aasta tegevuskava koos eeldatava 
maksumusega.”  
Kuna Hiiumaa vald on Kõrgessaare valla õigusjärglane ja leping kehtib tänaseni, soovin, et Hiiumaa 
vald esitaks märgitud lepingu punktist tulenevad järgmised andmed alates 2017.aastast: 
- milline oli neil aastatel vara kasutusest saadud tulu? 
- kuidas ja milleks seda kasutati jooksval aastal? 
- milline oli aastate 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023 ja 2024 valla poolt esitatud tegevuskava 
koos selle eeldatava maksumusega. 
NB! Viimase vajalikkusele ja ka puudustekle on juhtinud tähelepanu ka VTA aastal 2018 vallale 
saadetud kirjas, mille samuti siia juurde lisan. 
 
Lisaks palun lähtuvalt Kõpu tuletorni lepingu punktist 4.3.10 ülevaadet samade aastate kohta, 
milliseid välisvahendeid on vald taotlenud Kõpu tuletorni korrashoiuks ja arenduseks. 
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Meedias on viidatud, et praegused probleemid Kõpu tuletorni liigniiskusest põhjustatud 
kahjustusega on alguse saanud 2022 ja varem.  
Kui selgub, et vald on jätnud lepingust tulenenud kohustused täitmata ehk ei ole regulaalselt 
koostanud tegevuskava nt Kõpu tuletorni hoolduseks ega seda ellu viinud, siis kohustab lepingu p 
4.3.7 Hiiumaa valda hüvitama riigile "kõik Varale Kasutaja süül või hooletusest tekkinud kahjud.” 
Küsimus - milline on eeldatav kahju ja kuidas kavatseb vald selle tasuda? 
 


